
PROTOKÓŁ Nr LI/2013 
LI sesji Rady Miasta Dęblin 

z dnia 29 października 2013 r. 
 

Miejsce posiedzenia - sala nr 1 Ratusza Miasta. 
Czas trwania sesji - godz. 900 - 1300. 
Ustawowy skład Rady Miasta - 15 radnych. 
W sesji uczestniczyło - 14 radnych. Nieobecny: Mirosław Krawczak. 
 
Ad. pkt 1. 
Otwarcie sesji. 

Sesję otworzył Pan Henryk Wiejak - Przewodniczący Rady Miasta.  
Listy obecności radnych, przewodniczących zarządów osiedlowych oraz zaproszonych gości 
stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
 
Uczczono minutą ciszy pamięć Tadeusza Mazowieckiego. Polskiego polityka i publicysty. 
Ostatniego premiera PRL i pierwszego premiera III Rzeczypospolitej.  
 
Ad. pkt 2. 
Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Miasta – Henryk Wiejak poinformował, że do porządku obrad, który 
otrzymali radni wprowadza autopoprawkę poprzez dodanie punktu: 7j) rozpatrzenie projektu 
uchwały w sprawie wyrażenia woli przystąpienia do opracowania i wdrażania Planu gospodarki 
niskoemisyjnej dla Miasta Dęblin. 
Ponieważ nie było uwag, Przewodniczący odczytał porządek obrad LI sesji Rady Miasta: 

1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Informacja o pracach Przewodniczącego Rady i Burmistrza Miasta w okresie między sesjami. 
4. Zapytania, interpelacje i wnioski. 
5. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Mieście Dęblin za rok szkolny 2012/2013. 
6. Informacja dotycząca podatku rolnego na 2014 r. 
7. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 

a) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości obowiązujących na obszarze miasta 
Dęblin; 

b) określenia wysokości rocznych stawek podatku od środków transportowych na rok 2014; 
c) wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej Miasta Dęblin na 2013 rok; 
d) zabezpieczenia w budżecie Miasta Dęblin na lata 2014 – 2015 środków finansowych  

na realizację projektu pt. „ Marka Lotniczy Dęblin narzędziem promocji gospodarczej 
miasta i regionu”; 

e) wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty w opłacie z tytułu przekształcenia prawa 
użytkowania wieczystego w prawo własności; 

f) wyrażenia zgody na nabycie działek gruntu pod drogi w obrębie Dęblin; 
g) wyrażenia zgody na nabycie niezabudowanej działki nr 1746 położonej przy ulicy 

Pułaskiego; 
h) wyrażenia zgody na nabycie prawa użytkowania wieczystego działki nr 4298/2 położonej  

w Dęblinie przy ulicy Dworcowej wraz z prawem własności zabudowy; 
i) wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy działki oznaczonej nr 760/4 o pow. 0,0431 

ha położonej w Dęblinie przy ulicy Zyndrama z Maszkowic; 
j) wyrażenia woli przystąpienia do opracowania i wdrażania Planu gospodarki niskoemisyjnej 

dla Miasta Dęblin. 
8. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta i Burmistrza Miasta w zakresie złożonych 

oświadczeń majątkowych. 
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9. Odpowiedzi na zapytania, interpelacje i wnioski. 
10. Zatwierdzenie protokołów z XLIX i L (IX nadzwyczajnej) sesji Rady Miasta. 
11. Zamknięcie sesji. 
 
Ad. pkt 3. 
Informacja o pracach Przewodniczącego Rady i Burmistrza Miasta w okresie między sesjami. 

Przewodniczący Rady Miasta - Henryk Wiejak – poinformował o swojej pracy między sesjami: 
• 26 września – sesja Rady Miasta Dęblin; 
• 27 września – uczestniczyłem wspólnie z Burmistrzem Miasta w uroczystej przysiędze 

wojskowej, która odbyła się przed Pomnikiem Bohaterskim Lotnikom Dęblińskiej Szkoły Orląt. 
Przysięgę składali elewi Centrum Szkolenia Inżynieryjno – Lotniczego oraz podchorążowie 
Wyższej Szkoły Oficerskiej Sił Powietrznych; 

• 27 września – brałem udział wspólnie z Burmistrzem Miasta i Zastępcą Burmistrza Miasta  
w „Spotkaniu z historią” poświęconemu 150 rocznicy powstania styczniowego, 85 rocznicy 
powstania Związku Sybiraków oraz 25 rocznicy reaktywowania Związku Sybiraków. 
Uroczystość odbyła się w Zespole Szkół Ogólnokształcących w Dęblinie; 

• 4 października – uczestniczyłem wspólnie z Panią Wiceburmistrz w inauguracji nowego roku 
akademickiego w Wyższej Szkole Oficerskiej Sił Powietrznych. Uroczystość odbyła się  
w Sali Kinowej Klubu Uczelnianego; 

• 11 października – brałem udział w uroczystości ślubowania i pasowania na ucznia klas I 
Zespołu Szkół Nr 3; 

• 11 października – uczestniczyłem w Marszu Różowej Wstążki. Chodziło o zachęcenie pań  
do wykonywania badań profilaktycznych. Dziękuję organizatorom przedsięwzięcia, szczególnie 
Wiceburmistrz - Grażynie Maziarek; 

• 11 października – odbył się jubileusz działalności 4. Skrzydła Lotnictwa Szkolnego w Dęblinie; 
• 14 października – uczestniczyłem w uroczystym spotkaniu z okazji Dnia Edukacji Narodowej, 

które odbyło się w Sali Ślubów Urzędu Miasta. Było złożenie ślubowania przez nauczycieli 
mianowanych, wręczenie nagród wyróżnionym nauczycielom, wręczenie uczniom stypendiów 
im. Jana Pawła II. Odbyła się część artystyczna w wykonaniu uczniów Zespołu Szkół Nr 3  
w Dęblinie; 

• 15 października – brałem udział w spotkaniu zorganizowanym w Urzędzie Miasta 
poświęconemu zbliżającemu się jubileuszowi 60-lecia nadania Dęblinowi praw miejskich, które 
będą obchodzone w 2014 r. – chodziło o zaprezentowanie historii, osiągnięć i możliwości 
miasta, jak również osób oraz instytucji z nim związanych. Było to wstępne spotkanie, któremu 
przewodniczył Burmistrz Miasta; 

• 15 października – uczestniczyłem w spotkaniu, którego celem było omówienie możliwości 
organizacji przewozów cargo dla Polskiego Holdingu Obronnego z lotniska w Dęblinie oraz 
dofinansowanie produkcji pojazdów buggy; 

• 16 października – odbyła się L (IX nadzwyczajna) sesja VI kadencji Rady Miasta zwołana na 
wniosek Burmistrza Miasta. Chodziło o podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia ul. Księdza 
Hładuniaka i ul. Cypriana Kamila Norwida w Dęblinie do kategorii dróg gminnych; 

• 16 października – uczestniczyłem w koncercie z okazji 35 rocznicy wyboru Karola Wojtyły na 
Papieża. Koncert odbył się w galerii MDK nad Wisłą; 

• 19 października – brałem udział wspólnie z Burmistrzem w półfinale 14. Jesiennego Przeglądu 
Twórczości Artystycznej Seniorów Dęblin 2013 r., który odbył się w Klubie Uczelnianym 
Wyższej Szkoły Oficerskiej Sił Powietrznych; 

• 23 października – wspólnie z Burmistrzem i Zastępcą Burmistrza uczestniczyłem w uroczystym 
spotkaniu z okazji Dnia Seniora. Odbyło się wręczenie odznaczeń związkowych, jak również 
występ artystyczny uczniów z Zespołu Szkół nr 4; 

• 25 października – uczestniczyłem wspólnie z Wiceburmistrzem w seminarium pt. „Postaw na 
mądrość – poznaj swoje prawa!”, które odbyło się w Lubelskiej Szkole Wyższej w Rykach. 
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Otwarcia dokonał Starosta Rycki - Stanisław Jagiełło. Spotkanie było poświęcone 
upowszechnianiu idei bezpłatnych porad prawnych i obywatelskich. W naszym mieście taki 
Punkt Porad Prawnych i obywatelskich funkcjonuje w budynku Specjalnego Ośrodka Szkolno-
Wychowawczego, z którego mogą bezpłatnie korzystać mieszkańcy; 

• 28 października – brałem udział w posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej 
Rady Miasta, na którym zaopiniowana została informacja o realizacji zadań oświatowych. 

 
Burmistrz Miasta Stanisław Włodarczyk przedłożył informację o swojej pracy w okresie  
od 27 września do 29 października 2013 r. 
Przygotowane zostały materiały na dzisiejszą sesję Rady Miasta, w tym projekty uchwał w zakresie 
stawek podatków lokalnych na 2014 r. oraz Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych  
w mieście Dęblin, a ponadto: 
• 27 września – uczestniczyłem w uroczystych przysięgach wojskowych w Centrum Szkolenia 

Inżynieryjno-Lotniczego oraz Wyższej Szkole Oficerskiej Sił Powietrznych. 
• 27 września – brałem udział w „Spotkaniu z historią” organizowanym przez Zarząd Związku 

Sybiraków Oddział w Puławach. Spotkanie było poświęcone 150 rocznicy powstania 
styczniowego, 85 rocznicy powstania Związku Sybiraków oraz 25 rocznicy reaktywowania 
Związku Sybiraków. Spotkanie odbyło się w Zespole Szkół Ogólnokształcących w Dęblinie. 

• 1 października – odbyło się pierwsze spotkanie z projektantami Studium uwarunkowań  
i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Dęblin; dotyczyło spraw ogólnych; do 
dnia 15 października można było składać wnioski do Studium; formalnie wpłynęło 50 
wniosków, w tym 12 od instytucji uzgadniających i opiniujących a 38 wniosków 
indywidualnych, z tym że duża część tych wniosków nie spełnia kryteriów wniosków do 
Studium, co najwyżej wniosków do konkretnych miejscowych planów zagospodarowania 
przestrzennego.  

• 4 października – odbyła się inauguracja roku akademickiego w Wyższej Szkole Oficerskiej Sił 
Powietrznych w Dęblinie – udział brała pani Grażyna Maziarek - Zastępca Burmistrza. 

• 4 października – w Miejskim Domu Kultury w Dęblinie odbył się X Wojewódzki Konkurs 
Recytatorski Marii Pawlikowskiej-Jasnorzewskiej, Miasto reprezentowała pani Grażyna 
Maziarek - Zastępca Burmistrza. 

• 12 - 13 października – brałem udział w XII Sejmiku Towarzystw Regionalnych Lubelszczyzny 
poświęconemu Kondycji kultury w środowisku wiejskim. Obrady Sejmiku odbyły się 
w Stężycy i w Dęblinie. 

• 11 października – uczestniczyłem w uroczystości 5-lecia utworzenia 4. Skrzydła Lotnictwa 
Szkolnego w Dęblinie. 

• 14 października – odbył się ulicami miasta Marsz Różowej Wstążki. W marszu uczestniczyły 
władze miasta Dęblin oraz Powiatu Ryckiego. Celem akcji było okazanie wsparcia kobietom 
walczącym z chorobą nowotworową oraz zachęcenie do wykonywania badań profilaktycznych. 

• 14 października – odbyło się uroczyste spotkanie w Ratuszu z okazji Dnia Edukacji 
Narodowej. Spotkanie było okazją do wręczenia nagród Burmistrza dla nauczycieli. W tym 
roku nagrody te otrzymało 11 nauczycieli: Zofia Mazurek - Dyrektor Zespołu Szkół nr 4  
w Dęblinie, Dorota Wójcicka - Dyrektor Miejskiego Przedszkola nr 1 w Dęblinie, Roman 
Bytniewski - Dyrektor Zespołu Szkół Ogólnokształcących w Dęblinie, Leonarda Jarząb - 
nauczyciel w Zespole Szkół Ogólnokształcących w Dęblinie, Małgorzata Laskowska - 
nauczyciel w Szkole Podstawowej nr 2 w Dęblinie, Dorota Piasecka - nauczyciel w Zespole 
Szkół nr 4 w Dęblinie, Dorota Seredyn - nauczyciel w Zespole Szkół nr 3 w Dęblinie, 
Katarzyna Anna Kutyła - nauczyciel w Miejskim Przedszkolu nr 1 w Dęblinie, Beata Mazurek 
- nauczyciel w Miejskim Przedszkolu nr 3 w Dęblinie, Grażyna Soldat - nauczyciel  
w Miejskim Przedszkolu nr 4 w Dęblinie, Agnieszka Krasuska - nauczyciel w Specjalnym 
Ośrodku Szkolno-Wychowawczym w Dęblinie. 10 nauczycielom wręczono akty nadania 
stopnia nauczyciela mianowanego. Nauczyciele ci złożyli także uroczyste ślubowanie.  
47 uczniów otrzymało stypendia Jana Pawła II. Oprócz nagrodzonych i wyróżnionych  
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w uroczystościach brali udział dyrektorzy wszystkich dęblińskich placówek oświatowych oraz 
Komendant Rektor Wyższej Szkoły Oficerskiej Sił Powietrznych - gen. bryg. pil. dr hab. Jan 
Rajchel, Dowódca 4. Skrzydła Lotnictwa Szkolnego - gen. bryg. pil. Marian Jeleniewski, 
Wiceprzewodniczący Rady Powiatu - Dariusz Wojdat, Prezes ZNP Oddział Dęblin - 
Władysław Sołopa, proboszcz parafii p.w. Św. Piusa V Papieża - ks. Zbigniew Daniluk. 

• 14 października – wpłynęło do Urzędu Miasta wystąpienie pokontrolne Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Lublinie, po kompleksowej kontroli, która odbyła się w miesiącu czerwcu 
i lipcu. 

• 15 października – odbyło się pierwsze robocze spotkanie w sprawie obchodów jubileuszu  
60-lecia nadania Dęblinowi praw miejskich. Ustalono, że do końca października 
zainteresowani mogą składać wnioski w zakresie imprez jakie widzieliby w ramach obchodów 
jubileuszu, na dzień 5 listopada zaplanowane jest kolejne spotkanie w tej sprawie. 

• 15 października – w Urzędzie Miasta Dęblin odbyła się konferencja organizowana przez spółkę 
Airport Warsaw FIR DB na temat możliwości organizacji przewozów cargo dla Polskiego 
Holdingu Obronnego z lotniska w Dęblinie oraz możliwości produkcji pojazdów buggy.  

• 16 października – uczestniczyłem w koncercie z okazji 35 rocznicy wyboru Karola Wojtyły  
na Papieża, zorganizowanym przez Miejski Dom Kultury. 

• 17 października – odbył się przetarg nieograniczony (licytacja) na sprzedaż niezabudowanej 
nieruchomości o powierzchni 0,0998 ha, stanowiącej własność gminy Miasto Dęblin położonej  
w Dęblinie przy ul. Cypriana Kamila Norwida i Ks. Hładuniaka; cena wywoławcza wynosiła 
50.000 zł; zgłosił się jeden oferent; cena sprzedaży wyniosła 50.500 zł.  

• 17 października – nadzwyczajna sesja Rady Miasta w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg 
gminnych; w dniu 18 października poprawiony wniosek w zakresie dofinansowania budowy  
i przebudowy ulic Słowackiego, Hładuniaka, Norwida i Pułaskiego w ramach Narodowego 
Programu Przebudowy Dróg Lokalnych został złożony w Lubelskim Urzędzie Wojewódzkim. 

• 19 października – brałem udział w Przeglądzie Twórczości Artystycznej Seniorów (półfinał), 
który organizuje dębliński Miejski Dom Kultury wspólnie z Wojewódzkim Ośrodkiem Kultury  
i Polskim Związkiem Emerytów Rencistów i Inwalidów; impreza odbyła się w Klubie 
Uczelnianym WSOSP; finał odbędzie się w tym samym miejscu w dniu 16 listopada br.; 

• 21 października – uczestniczyłem w posiedzeniu Powiatowego Zespołu Zarządzania 
Kryzysowego; posiedzenie poświęcone było aktualizacji Powiatowego Planu Zarządzania 
Kryzysowego. 

• 21 października – wpłynęła do Urzędu informacja z Ministerstwa Finansów w zakresie 
wytycznych do projektowania budżetu na 2014 r.; wstępna kalkulacja subwencji oświatowej 
wynosi 12.343.120 zł (w 2013 r. – 12.709.729 zł); udział w podatku dochodowym od osób 
fizycznych wynosi 12.230.272 zł (w 2013 r. – 11.716.612 zł). 

• 23 października – brałem udział w uroczystym spotkaniu z okazji Dnia Seniora, 
organizowanym przez Zarząd Oddziału Rejonowego Polskiego Związku Emerytów Rencistów 
i Inwalidów w Dęblinie; 

• 24 października – uczestniczyłem w podsumowaniu Alertu Ekologiczno-Zdrowotnego  
na szczeblu powiatowym. Spotkanie odbyło się w Zespole Szkół im. Polskich Noblistów  
w Kłoczewie. W Alercie uczestniczyło 5 szkół z Dęblina: SOSW, SP Nr 2; SP Nr 6 oraz  
ZSZ Nr 1 i Nr 2. Oprócz okolicznościowych dyplomów dęblińskie placówki otrzymały 
nagrody ufundowane przez Miasto w kwocie od 2.000 zł do 2.700 zł. 

• 28 października – brałem udział w spotkaniu z Marszałkiem Województwa - Krzysztofem 
Hetmanem dotyczącym konsultacji projektu Regionalnego Programu Operacyjnego 
Województwa Lubelskiego na lata 2014 – 2020; spotkanie odbyło się w Żyrzynie dla powiatu 
puławskiego i ryckiego. Prawdopodobnie nie będzie środków lub w bardzo ograniczonym 
zakresie na drogi gminne; będą środki na termomodernizację budynków użyteczności 
publicznej oraz na uzbrojenie stref inwestycyjnych; prawdopodobnie będziemy się mogli starać 
także o środki z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich. 
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• Wystosowane zostało pismo do Ministerstwa Obrony Narodowej w sprawie przekazania 
Miastu Dęblin Centralnej Ciepłowni w Dęblinie. Nasza oficjalna prośba o spotkanie w tej 
sprawie z Wiceminister odpowiedzialną za te sprawy spotkała się z odmową. Wystosowane 
zostało także oficjalne pismo o ponowne rozpatrzenie sprawy przekazania ciepłowni miastu. 

• Przesunięty został termin zakończenia Rewitalizacji centrum miasta do dnia 31 maja 2014 r. 
Głównym powodem jest niewykonanie przez Zakład Energetyczny skablowania sieci 
zasilającej gospodarstwa domowe w ulicach Piłsudskiego, Rynek, Wąska i Żabia. Natomiast 
plac przed Urzędem Miasta ma być gotowy do 10 listopada. W związku z tym zakładamy 
obchody Święta Niepodległości przed Urzędem Miasta z odsłonięciem Pomnika. Termin 
zakończenia prac na budynku Biblioteki przy ul. Okólnej 19 został przesunięty do 31 stycznia 
2014 r. Przesunięty będzie również termin zakończenia modernizacji targowiska – 
prawdopodobnie do końca br. 

• Zakończona została budowa placu zabaw w Zespole Szkół Nr 4. Na dzień 31 października 
wyznaczony został termin odbioru tego zadania. 

• Trwa budowa chodnika w ul. Hładuniaka – termin zakończenia do 29 listopada oraz budowa 
oświetlenia ulicznego w ul. Ścibiora – termin zakończenia do 10 grudnia br. 

• Miejski Zakład Gospodarki Komunalnej złożył projekt taryf na wodę i ścieki na rok 2014. 
Stawka za ścieki została utrzymana na tym samym poziomie co obecnie, tj. 6,43 zł za 1 m3 
brutto, natomiast propozycja stawki za wodę wynosi 3,87 zł za 1 m3 brutto, tj. o 0,31 zł mniej 
niż obecnie. Nawet, gdyby nie stosować w 2014 r. dopłaty do ceny wody (obecnie 0,21 zł),  
to nastąpi obniżka ceny wody o 0,10 zł. 

• W dniach od 4 do 29 listopada 2013 r. zostanie przeprowadzony kolejny już nabór wniosków  
na bezpłatne usuwanie i utylizację wyrobów zawierających azbest, w ramach: „Pilotażowego 
systemu gospodarowania odpadami azbestowymi na terenie Województwa Lubelskiego 
wzmocniony sprawnym monitoringiem ilości oraz kontroli ich usuwania i unieszkodliwiania".  
O dofinansowanie ubiegać się mogą m.in. osoby fizyczne oraz wspólnoty mieszkaniowe, 
posiadające prawo do dysponowania nieruchomością, przy czym nieruchomość ta nie może być 
wykorzystywana do prowadzenia działalności gospodarczej. Dokładne informacje na stronie 
internetowej Urzędu Miasta. 

 
Ad. pkt 4. 
Zapytania, interpelacje i wnioski. 

� Radny Witold Zamojski – zapytał, czy będą uzupełniane braki w jezdniach na terenie miasta, 
chodzi głównie o ul. Stawską na odcinku od ul. 1 Maja do ul. Lipowej, gdzie są niebezpieczne 
wyrwy.  

� Radny Krzysztof Karbowski 
− przekazał Burmistrzowi Miasta materiały, które przywiózł z XI Edycji Święta Drzewa,  

z Warszawy. Uważa, że ubiegłoroczne zwycięstwo dęblińskiego dębu „Grot” w konkursie 
na „Drzewo Roku” zobowiązuje i powinniśmy dołożyć wszelkich starań, aby działalność  
w zakresie ekologii na terenie miasta Dęblina rozwijała się bardziej prężnie; 

− wnioskował o usunięcie dzikich wysypisk śmieci, między innymi przy torze łukowskim; 
− zgłosił nagminne palenie plastików w przydomowy sposób, co wymaga szerszej informacji  

i prewencji, ponieważ z tej praktyki wynika szkodliwość. Dobrym rozwiązaniem byłaby 
współpraca z Klubem „Gaia”, który zajmuje się promocją ochrony środowiska w sposób 
trwały, między innymi poprzez nasadzanie drzew i ochronę zwierząt; 

− poinformował, że miał przyjemność przeprowadzić rozmowę z ambasadorem Ukrainy, 
który był pozytywnie zdziwiony, iż Dęblin tak dba o grobownictwo wojenne żołnierzy 
radzieckich zamordowanych w Twierdzy Dęblin w czasie II wojny światowej. Radny 
powiedział, że ambasador obiecał nawiązanie kontaktu z ambasadą Rosji, gotowy jest też 
podjąć działania wspólne, które zmierzałyby do udziału finansowego; 

− w związku z 60-leciem nadania praw miejskich Dęblinowi zaproponował, aby powrócić  
do niezrealizowanego przedsięwzięcia pod tytułem „Park pokoju”. Radny sądzi,  
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że przestrzeń publiczna przed cmentarzem wojennym będzie w końcu uporządkowana  
i stanie się wizytówką miasta; 

− jeżeli chodzi o politykę rowerową zawarł w jednym z głównych wniosków do budżetu, aby 
wprowadzić politykę rowerową, która jest dla Dęblina na dzień dzisiejszy koniecznością  
i co widać po wykonaniu dużych inwestycji w zakresie parkowania. Polityka rowerowa jest 
związana nie tylko z ochroną środowiska, ale również z bezpieczeństwem ruchu drogowego,  
a poprzez transport rowerowy i pieszy odciąża komunikację miejską. Należałoby w naszym 
mieście podjąć ten temat, ponieważ przestrzeń publiczna zaprojektowana w Dęblinie 150 lat 
temu dzisiaj nie wystarcza. Radny zasygnalizował Przewodniczącemu Rady Miasta  
w związku ze zbliżającym się planowaniem pracy na przyszły rok, żeby podjęta została 
debata w tym zakresie, ponieważ na dzisiaj problem ten jest tylko podjęty na terenie 
województw północnych. Na te zadania są środki unijne, można uzyskać wielkie korzyści  
z tego tytułu. Musi być podjęta współpraca z Polską Unią Mobilności Aktywnej i to między 
innymi z Dęblina wyszedł pomysł, aby działalność tej organizacji, która działała tylko  
na Pomorzu rozwinąć na cały kraj. Na dzisiaj zainteresowanie w województwie lubelskim 
dotyczy tylko miasta Lublin; 

− wnioskował o przesunięcie znaku przy zjeździe z wiaduktu w prawo w ul. Warszawską  
po stronie numerów nieparzystych, ponieważ ten zjazd jest nadal niebezpieczny. Znak jest 
ustawiony krawędzią w kierunku jazdy; 

− zgłosił sprawę niebezpiecznego przejścia dla pieszych na ul. Warszawskiej naprzeciw 
„Kolportera” oraz podobną sytuację przy głównej bramie garnizonu. Powiedział, że są już 
możliwe pełne działania prewencyjne Żandarmerii i Policji; 

− podziękował w imieniu dyrektora Wojskowych Zakładów Lotniczych za udostępnienie 
znaku, który rozwiązuje problem skrętu i parkowania przy zjeździe do zakładu. Powiedział, 
że problem związany z przestrzenią publiczną i BAYPADEM jest również związany z tym, 
aby Dęblin w końcu był przyjazny także dla kierowców, aby im dać możliwości 
zaparkowania;  

− zgłosił brak do dnia dzisiejszego oznakowania albo usunięcia przeszkody w drodze 
rowerowej przy ul. Lipowej. Telekomunikacja, jak i Zakład Energetyczny powinni coś  
z tym zrobić. Podobna sytuacja jest przy ul. Niepodległości naprzeciw Intermarche  
i przedszkola; 

− ponowił wniosek o usunięcie chorych drzew, które też są w drodze rowerowej; 
− wnioskował o uruchomienie oświetlenia na ul. Warszawskiej na słupach nr 6, 7, 8 i 35; 
− wnioskował o cięcia pielęgnacyjne w drodze krajowej; 
− zgłosił wniosek, aby jak co roku 1 listopada policyjna drogówka kierowała ruchem 

ulicznym; 
− poprosił o spowodowanie odchwaszczenia trawników przy Placu Orląt Dęblińskich; 
− podziękował za realizację wniosku dotyczącego sadzenia żywopłotu wzdłuż rzeki Irenki, 

zniszczonego przez energetyków ustawiających słupy oraz drogowców kładących asfalt; 
− postulował, aby w Miejskim Domu Kultury spowodować naprawę zasilania energetycznego 

w pracowni instruktora fotografii. Jest to przedsięwzięcie wymagające szerszych działań, 
dlatego zgłasza wniosek do burmistrza a nie do dyrektora MDK; 

− poprosił o spowodowanie likwidacji praktyki tłuczenia butelek na przejściu do kościoła  
pw. Piusa V, gdzie leżą też sterty różnych opakowań. Każde otoczenie przestrzeni 
publicznej, które związane jest z miejscami kultu wymaga szacunku, o czym wielokrotnie 
mówił odnośnie działki przy parafii św. Piusa V. Zwracał też uwagę, żeby większy nadzór 
sprawowała policja; 

− sądzi, że 60-lecie nadania praw miejskich Dęblinowi wymaga troski i szansy 
wypowiedzenia się dla wszystkich podmiotów i mieszkańców. W imieniu tych, którzy nie 
dostali zaproszenia na pierwsze spotkanie w tej sprawie, złoży wniosek na piśmie dotyczący 
propozycji i ma nadzieję, że będzie możliwość współpracy, bo nie był zaproszony i dlatego 
nie uczestniczył. 
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� Radny Witold Kleczkowski: 
− zwrócił uwagę na sprawę braku placów zabaw na osiedlach Masów i Podchorążych. Uważa 

sprawę za bardzo ważną. Wnioski do projektu budżetu zostały złożone przez te osiedla. Jest 
zdania, że powstały już w większości szkół place zabaw, dlatego przyszedł najwyższy na 
osiedla oddalone od placówek oświatowych, a gdzie mieszka bardzo dużo dzieci w wieku 
wczesnoszkolnym. Chciałby aby ten problem został zauważony. 

� Radny Mariusz Ceglarski: 
− ponawiając zgłaszany na wcześniejszych sesjach wniosek, zapytał czy w ramach 

rewitalizacji centrum miasta pojawi się postój taksówek. Uważa, że taki postój powinien 
być, ponieważ mieszkańcy wiedzą gdzie można po taksówkę zadzwonić, natomiast problem 
mogą mieć osoby przyjezdne, biorące udział w kursach, odwiedzające Muzeum Sił 
Powietrznych; 

− poruszył ponownie sprawę wiat przystankowych przy Zespole Szkół Ogólnokształcących. 
Zapytał, czy da się poprawić ich stan przed pogorszeniem pogody. Dodał, że nieładnie  
to wygląda przy drodze krajowej i szkole; 

− powiedział, że w ostatnim czasie podczas prowadzenia prac ziemnych zmierzających  
do podłączenia os. Lotnisko do wody miejskiej, zniszczone zostały drogi, co było 
nieuniknione. Zgłaszał sprawę oczyszczenia ulicy Spacerowej ze żwiru, kamieni i piachu ale 
jest to również konieczne na ul. Składowej, aby nie zagrażało bezpieczeństwu. 

� Burmistrz:  
− zachęcił wszystkich do wysłuchania odpowiedzi na zapytania i wnioski; 
− zgłosił wniosek, żeby wnioski kierować do właściwych organów, bo w tej chwili powstaje 

wrażenie, że za wszystko odpowiada burmistrz. Nie dalej jak miesiąc temu była sesja  
z udziałem władz Powiatu, do których należało wtedy kierować odpowiednia wnioski,  
a była praktycznie cisza. Dzisiaj ponawiane są wnioski, które były wtedy przedstawione. 
Burmistrz przypomniał, że ul. Lipowa jest droga powiatową i Miasto wielokrotnie wysyłało 
pisma o uporządkowanie ścieżki rowerowej. Natomiast ul. Niepodległości i ul. Warszawska, 
co do której padł wniosek o usunięcie drzew, jest drogą krajową. Usunięcie drzewa wymaga 
pewnej procedury, z wnioskiem o wycięcie występuje zarządca drogi.  
Co do oznakowania chcemy aby miasto było przyjazne kierowcom, ale również pieszym  
i rowerzystom. Oznakowanie drogowe na podstawie projektu organizacji ruchu 
przygotowują fachowcy. 

− zgłosił wniosek formalny o podanie konkretnego adresu siedziby Dęblińskiego Oddziału 
Polskiego Towarzystwa Tatrzańskiego, na który Miasto ma dostarczać zaproszenia dla 
Prezesa Oddziału PTT, aby skutecznie dochodziły. Zaproszenie na pierwsze spotkanie 
poświęcone obchodom 60-lecia nadania praw miejskich było kierowane do Krzysztofa 
Karbowskiego jako do osoby odpowiedzialnej za działalność Polskiego Towarzystwa 
Tatrzańskiego. 
Natomiast nie otrzymywali zaproszeń wszyscy radni, tylko Przewodniczący Rady Miasta  
i Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej; 

− odnośnie wniosków do budżetu – miejscem do dyskusji na temat budżetu będą  
w późniejszym czasie posiedzenia komisji i sesja Rady Miasta. Budżet przyjmuje Rada 
Miasta.  

� Prezes MZGK Wojdat udzielił odpowiedzi na wnioski radnego M. Ceglarskiego  
i W. Zamojskiego dotyczące Miejskiego Zakładu Gospodarki Komunalnej: 
− odnośnie ul. Składowej jest to inwestycja, którą prowadzimy i drogi do 11 listopada br. będą 

uporządkowane. Poinformował, że firma wykonawcza zamiatała, ale MZGK też jeszcze 
posprząta; 

− na ul. Stawskiej dziura będzie załatana. 
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Ad. pkt 5. 
Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Mieście Dęblin za rok szkolny 2012/2013. 

Burmistrz – przedstawił informację (stanowi załącznik) i powiedział, że oświata jest jedną  
z najważniejszych dziedzin jakimi zajmuje się samorząd miejski, chociażby ze względu na zakres, 
w tym również finansowy. Informacja była szczegółowo omawiana na posiedzeniu Komisji 
Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej w dniu wczorajszym. 

W roku szkolnym 2012/2013 Miasto Dęblin było organem prowadzącym dla 15 szkół  
i  placówek oświatowych. W stosunku do lat ubiegłych nic się nie zmieniło. Były to 3 przedszkola, 
6 szkół podstawowych (w tym jedna specjalna), 4 gimnazja (jedno specjalne), 1 Liceum 
Ogólnokształcące i internat. Szkoły były zgrupowane w 9 ośrodkach, tj. Zespół Szkół 
Ogólnokształcących - 858 uczniów, 33 oddziały (2011/12 - 904 uczniów, 35 oddziałów), Zespół 
Szkół nr 3 - 401 uczniów, 19 oddziałów (2011/12 - 445 uczniów, 21 oddziałów), Zespół Szkół  
nr 4 – 412 uczniów, 19 oddziałów (2011/12 – 444 uczniów, 20 oddziałów), Szkoła Podstawowa  
nr 2 – 234 uczniów, 12 oddziałów (2011/12 – 235 uczniów, 13 oddziałów), Szkoła Podstawowa nr 
6 – 47 uczniów, 5 oddziałów (2011/12 – 49 uczniów, 6 oddziałów), Specjalny Ośrodek Szkolno-
Wychowawczy – 62 uczniów, 8 oddziałów (2011/12 – 69 uczniów, 8 oddziałów), Miejskie 
Przedszkole nr 1 – 5 oddziałów, 118 uczniów (2011/12 – 116), Miejskie Przedszkole  
nr 3 – 5 oddziałów, 118 uczniów (2011/12 – 117), Miejskie Przedszkole nr 4 – 7 oddziałów, 172 
uczniów (2011/12 – 177). 

W poszczególnych typach placówek oświatowych liczba uczniów wygląda następująco: 
Przedszkola – 408 uczniów (2011/12 – 410),  
Klasy „0” w Szkołach Podstawowych – 133 uczniów, bez zmian, 
Szkoły podstawowe – 937 uczniów (2011/12 – 960), 
Szkoła podstawowa specjalna – 29 (2011/12 – 33), 
Gimnazja – 546 uczniów (2011/12 – 589), 
Gimnazjum specjalne – 33 uczniów (2011/12 – 36), 
Liceum ogólnokształcące – 336 uczniów (2011/12 – 395). 

W roku szkolnym 2012/2013 było tylko 12 sześciolatków w klasach „I” w szkołach 
podstawowych, natomiast w klasach „0” w szkołach podstawowych było 93 sześciolatków  
i co ciekawe w klasach „0” w szkołach podstawowych było 46 pięciolatków. 

W ubiegłym roku szkolnym w miejskich placówkach oświatowych naukę pobierało łącznie 
2422 uczniów. W stosunku do poprzedniego roku szkolnego ubyło 134 uczniów i 7 oddziałów. 
Największy spadek nastąpił w liceum i gimnazjum. Największą stabilizację widać w przedszkolach 
oraz w Szkole Podstawowej nr 2. 

Średnia liczba uczniów w oddziałach nieznacznie wzrosła z 21,3 do 21,4, nie jest to jednak 
wzrost powodujący radykalną poprawę wskaźników ekonomicznych. Jednak kiedy jest wyższa 
liczba uczniów w oddziale widać pozytywny wpływ, bo spada koszt utrzymania przypadający  
na jednego ucznia. 
Przeciętna średnia ilość uczniów w oddziałach przedszkolnych wynosiła 24; w klasach „0”  
w szkołach podstawowych – 22; w szkołach podstawowych – 19,9; szkoła podstawowa specjalna – 
9,7; gimnazja 23,7; gimnazjum specjalne 6,6; liceum ogólnokształcące – 28 uczniów na oddział. 

 W miejskich placówkach oświatowych łącznie było 257,36 etatów nauczycielskich  
i zmalało w stosunku do roku 2011/2012 o 10,86 etatu. W ogólnej puli zatrudnienia 48,1 %  
to nauczyciele dyplomowani, 37,3% nauczyciele mianowani, 13,7% nauczyciele kontraktowi  
i tylko 0,8% stażyści, czyli w większości jest to kadra doświadczona. Trochę niepokojący jest brak 
dopływu świeżych kadr, który jest związany z malejącym zatrudnieniem, to znaczy nie ma naboru 
nawet w przypadku odejścia nauczycieli na emeryturę. 

W roku szkolnym 2012/2013 stopień zawodowy podwyższyło 14 nauczycieli, w tym  
10 na stopień nauczyciela dyplomowanego, 2 na stopień mianowanego oraz 2 na nauczyciela 
kontraktowego. 

W przypadku ZSO jest 71,79 etatu, a na jednego nauczyciela przypada prawie 12 uczniów, 
w ZS nr 3 – 40,59 etatu, natomiast liczba uczniów na jeden etat nauczycielski wynosi 9,88.  
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W ZS nr 4 zatrudnienie wynosi 40,78 etatu i na jednego nauczyciela przypada 10 uczniów.  
W SP nr 2 jest 24 etaty nauczycielskie - 9,75 ucznia na jeden etat. W SP nr 6 - 7,76 etatu -  
6 uczniów na jednego nauczyciela. W SOS-W – 34,45 etatu, natomiast na jednego nauczyciela 
przypada 2,35 ucznia. W przedszkolach łącznie jest 37,99 etatu i średnio na jednego nauczyciela 
przypada 10,74 ucznia. 
W porównaniu do skali kraju mamy niższy wskaźnik. 

Jeżeli chodzi o ofertę szkół, szkoły podstawowe i gimnazja działają zgodnie z podstawa 
programową, prowadzą świetlice szkolne i zajęcia pozalekcyjne. Wszystkie szkoły posiadają swoje 
stołówki. 

Odnośnie pracowników obsługi i administracji jest łącznie 115,91 etatu. Zatrudnienie spadło 
o 2,5 etatu przeliczeniowego. 
 Prowadzone przez Miasto szkoły i przedszkola dysponowały podobnymi do lat poprzednich 
warunkami lokalowymi. Z uwagi na zmniejszającą się liczbę dzieci w szkołach poprawie ulegają 
warunki kształcenia i wzrasta powierzchnia dydaktyczna w przeliczeniu na ucznia. W roku 
szkolnym 2012/13 powierzchnia dydaktyczna na jednego ucznia wynosiła średnio 4,27 m2. 
Nie ma obecnie przepisów określających optymalne warunki bezpieczeństwa, czy normy 
higieniczne pobytu ucznia w szkole. W niezbyt licznych opracowaniach na ten temat  
i komentarzach Resortu Oświaty przyjmuje się za minimalną normę higieniczną 1,25 m2 na jednego 
ucznia w klasach młodszych i 1,5 m2 na jednego ucznia w klasach starszych.  
Jeżeli chodzi o elementy infrastruktury dydaktycznej wspomagającej proces wychowawczy łącznie 
jest 109 sal lekcyjnych, w tym 41 nowoczesnych pracowni i 12 pracowni komputerowych oraz  
7 centrów multimedialnych, 32 zestawy DVD, 40 projektorów multimedialnych i 16 tablic 
interaktywnych. Każda szkoła posiada swoją bibliotekę. Ponadto szkoły dysponują obiektami 
sportowymi oraz nowoczesnymi placami i miejscami zabaw dla najmłodszych wybudowanymi  
w ramach programu „Radosna Szkoła”, jest 7 sal gimnastycznych, 2 bieżnie syntetyczne. 
 Na zadania inwestycyjne i remontowe łącznie wydatkowano 671 032 zł, w tym na prace 
remontowe – 279 752 zł i inwestycyjne – 391 280 zł. W ramach zadań inwestycyjnych 
sfinansowanych z budżetu Miasta wykonano szkolny plac zabaw przy Specjalnym Ośrodku 
Szkolno-Wychowawczym za 117 361 zł oraz wykonana została przebudowa pokrycia dachowego 
na budynku Miejskiego Przedszkola nr 3 przy ul. Michalinowskiej za kwotę 97 490 zł, jak również 
budowa przyłącza oraz węzła ciepłowniczego w Miejskim Przedszkolu nr 3 przy ul. 15 Pułku 
Piechoty Wilków – za 78 371 zł oraz w Miejskim Przedszkolu nr 4 i Miejskim Żłobku za kwotę 
98 058 zł. 

W poszczególnych szkołach wykonano zadania remontowo – modernizacyjne: 
Zespół Szkół Ogólnokształcących – 24 852 zł, 
Zespół Szkół nr 3 w Dęblinie – 55 175 zł, 
Zespół Szkół Nr 4 w Dęblinie – 19 109 zł, 
Szkoła Podstawowa nr 2 w Dęblinie – 31 971 zł,  
Szkoła Podstawowa nr 6 w Dęblinie – 16 792 zł, 
Specjalny Ośrodek Szkolno Wychowawczy w Dęblinie – 4 754 zł,  
Miejskie Przedszkole nr 1 w Dęblinie – 49 980 zł, 
Miejskie Przedszkole nr 3 w Dęblinie – 59 263 zł, 
Miejskie Przedszkole nr 4 w Dęblinie – 17 856 zł. 
 Na finansowanie oświaty Miasto Dęblin w 2012 r. wydatkowało 22 480 429 zł, w tym 
subwencja oświatowa wynosiła 12 903 342 zł i stanowiła 57,4% kosztów funkcjonowania oświaty. 
Natomiast środki własne Miasta przeznaczone na funkcjonowanie placówek oświatowych wyniosły 
9 577 087 zł, czyli 42,6% wydatków oświatowych. Na finansowanie przedszkoli Miasto 
wydatkowało 4 021 533 zł, dopiero od roku 2013 jest niewielka dotacja. Udział Miasta  
w finansowaniu subwencjonowanych szkół, wyniósł 5 555 554 zł, co na ogólny koszt utrzymania 
szkół, który wyniósł 18 458 896 zł, stanowiło 30,1% kosztów utrzymania szkół. 
Dopłata z budżetu Miasta do poszczególnych szkół przedstawia się następująco: 
Zespół Szkół Ogólnokształcących - 885 988 zł, tj. 16,1% kosztów funkcjonowania szkoły, 
Zespół Szkół nr 3 - 1 191 236 zł, tj. 34,9% budżetu szkoły, 
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Zespół Szkół nr 4 - 1 431 946, 40%, 
Szkoła Podstawowa nr 2 - 899 698, 45,8%, 
Szkoła Podstawowa nr 6 - 560 996, 72%, 
Specjalny Ośrodek Szkolno Wychowawczy - 585 690, tj. 18,6% budżetu szkoły. 
Koszty funkcjonowania uzależnione są od wielkości szkoły i jej organizacji oraz liczebności 
oddziałów. 

Jeżeli chodzi o efekty procesu nauczania, średnia wyników szkół podstawowych za rok szkolny 
2012/13 wyniosła 63% i była nieco wyższa od średniej powiatowej, która wynosiła 61% oraz  
od średniej wojewódzkiej która wynosiła 60%. Uczniowie lepsze wyniki osiągali z części 
teoretycznej, czyli pisania i czytania, natomiast gorsze z części praktycznej- rozumowanie oraz 
korzystanie z informacji i wykorzystanie wiedzy w praktyce. Średnie wyniki sprawdzianu 
zewnętrznego po ukończeniu Szkoły Podstawowej Specjalnej wyniosły 77,5%. Wyniki 
sprawdzianów w gimnazjach: Gimnazjum nr 1 – 55,9 %, w Gimnazjum nr 2 nastąpił spadek ale 
nadal jest to najwyższy wynik – 62,8%, Gimnazjum nr 3 – 51,5%. 
Do egzaminu maturalnego przystąpiło łącznie 131 osób, z tym że tegorocznych absolwentów było 
124. Egzaminu nie zdało 7 osób, tj. 5,3% zdających. 

Uzyskana frekwencja roczna uczniów na zajęciach obowiązkowych wynosiła w poszczególnych 
szkołach: 
Szkoła Podstawowa nr 2 – 88,7 %; 
Szkoła Podstawowa nr 3 – 90,4 %; 
Szkoła Podstawowa nr 4 – 92,4 %; 
Szkoła Podstawowa nr 5 – 89,5 %; 
Szkoła Podstawowa nr 6 – 94,1 %; 
Szkoła Podstawowa Specjalna – 86,8 %; 
Gimnazjum nr 1 – 89,8 %; 
Gimnazjum nr 2 – 89,1 %; 
Gimnazjum nr 3 – 86,1 %; 
Gimnazjum Specjalne – 80,9 %; 
Liceum Ogólnokształcące – 89,1 %. 

Wszystkie szkoły uczestniczyły w konkursach wiedzy i zawodach sportowych organizowanych 
przez podmioty zewnętrzne, niestety nie wszystkie konkursach. 

Niepokojącym zjawiskiem jest ponad dwukrotny wzrost udokumentowanych negatywnych 
zachowań uczniów szkół podstawowych i gimnazjalnych. Szczególnie niepokojące są zachowania 
agresywne uczniów wobec swoich kolegów i pracowników szkoły oraz dewastacja mienia szkoły, 
własności prywatnej i kradzieże.  Lepiej żeby te zjawiska były ujawniane i żeby były stosowane 
środki zapobiegawcze.  

Uczniowie korzystają z różnego rodzaju pomocy psychologiczno – pedagogicznej  
i materialnej. Z orzeczeniami i opiniami Poradni Psychologiczno – Pedagogicznej jest  
w przedszkolach 11 uczniów, w szkołach podstawowych 144, w gimnazjach 139 i w Liceum 
Ogólnokształcącym 74. Jeżeli chodzi o dysfunkcje, to uczniów z przejawami dysleksji jest 237,  
(w tym w szkołach podstawowych – 83, w gimnazjach – 101, w Liceum Ogólnokształcącym – 53), 
z przejawami dysortografii jest 234 (w tym szkoły podstawowe – 79, gimnazja – 99, Liceum – 56) 
oraz dyskalkulii jest 3 uczniów (gimnazjum – 1, Liceum – 2). 
Ogólna liczba osób korzystających z pomocy psychologiczno-pedagogicznej wynosi  
w przedszkolach 7 uczniów, w szkołach podstawowych 145, w gimnazjach 160 i Liceum 
Ogólnokształcącym 34 uczniów. 

Stypendiami socjalnymi objętych było 147 uczniów, dofinansowaniem do posiłków 184 
uczniów, zakupami podręczników 104 uczniów i stypendiami Jana Pawła II z dobra naukę – 47 
uczniów. 
 Na koniec Burmistrz przedstawił najważniejsze uwagi: 
� Należy dążyć do poprawy efektywności kształcenia. Ocenianie wewnątrzszkolne powinno być 

obiektywne, aby współgrało z wynikami egzaminów zewnętrznych. Należy wykorzystać duże 
środki unijne z kolejnego okresu programowania 2014-2020 na różnego rodzaju rozwój 
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szkolnictwa i różnego rodzaju projekty. W mijającym okresie programowania zostały 
zrealizowane tylko dwa projekty. 

� Istniejąca siec szkół podstawowych i gimnazjalnych powoduje zbyt duże obciążenie dla budżetu 
Miasta. Liczba i rozmieszczenie placówek szkolnych pozostaje od lat niezmieniona, pomimo 
znacznego zmniejszenia się liczby uczniów pobierających naukę w tych szkołach. W roku 
szkolnym 2001/2002 uczniów w szkołach podstawowych było 1677, dziś jest 966.  
W gimnazjach było 1088, obecnie jest 579. Za tym idzie również spadek uczniów 
przypadających na oddział. 10 lat temu w gimnazjach średnia ilość uczniów w oddziałach 
wynosiła – 24,7, obecnie jest to 20,7. Natomiast w szkołach podstawowych ten wskaźnik 10 lat 
temu wynosił 22,8, obecnie jest 19,3. Subwencja oświatowa zależy od liczby uczniów,  
w związku z tym co roku jest spadek subwencji. 

� Wysokie koszty utrzymania szkół, powodują konieczność wprowadzenia rozwiązań 
obniżających koszty funkcjonowania budynków w zakresie ciepła, energii elektrycznej. 
Musimy zrealizować projekt termomodernizacji budynków użyteczności publicznej będących 
własnością Miasta, w tym również szkolnych. 

Na zakończenie niniejszej informacji warto zaznaczyć, że szkoły i placówki oświatowe działalność 
swoją organizowały na podstawie zatwierdzonych arkuszy organizacji roku szkolnego 2012/2013  
i wydatków budżetowych uchwalonych przez Radę Miasta Dęblin. Praca dydaktyczno – 
wychowawcza realizowana była z uwzględnieniem obowiązujących programów nauczania w ścisłej 
współpracy z rodzicami, organem sprawującym nadzór pedagogiczny i organem prowadzącym. 
 
Informacja została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej - M. Piechota – powiedziała,  
że działalność Miasta jako organu prowadzącego we współpracy z dyrektorami przyczynia się  
do osiągania wysokich wyników nauczania. Chociaż w pewnych dziedzinach warto podjąć środki 
naprawcze i zastanowić się co można zmienić, to jednak współpraca układa się bardzo dobrze, jest 
ogólne zrozumienie.  
Wiadomo, że subwencja jest coraz skromniejsza, ale dyrektorzy bardzo się starają rozsądnie 
gospodarować środkami i widać efekty.  
Jest coraz więcej dzieci z orzeczeniami i opiniami określającymi dysfunkcje, co nie jest bez 
znaczenia dla wyników zewnętrznych. Zdaniem członków Komisji Oświaty, Kultury i Kultury 
Fizycznej jest profesjonalne podejście do zadania wychowania młodego człowieka. Wizerunek 
dęblińskich placówek oświatowych jest korzystny, wiele się dzieje, powstają nowe place zabaw, 
nowoczesne pracownie. Niestety jest niewielki udział rodziny, aby wzrastała motywacja dzieci  
i młodzieży do nauki. 
Radny Krzysztof Karbowski – nawiązując do wypowiedzi Przewodniczącej KOKiKF, uważa,  
że dość istotna jest baza dydaktyczna placówek oświatowych i ich koszt utrzymania. Nadal trzeba 
prowadzić działania zmierzające do inwestycji termoizolacyjnych, ponieważ jest wiele do zrobienia 
w zakresie oszczędności energii cieplnej. 
Jeżeli chodzi o rozmieszczenie geograficzne naszych placówek oświatowych, to uważa, że trzeba 
się pogodzić z ułożeniem przestrzennym miasta. 
Według radnego informacja w zakresie zdrowia dzieci jest lakoniczna, brakuje informacji o stanie 
uzębienia oraz działaniach zaradczych. Stan zdrowia może wpływać na wyniki w nauce i absencje 
uczniów na zajęciach, szczególnie z wychowania fizycznego. 
Jeżeli chodzi o działalność pozaszkolną, uczestnictwo dzieci w kulturze, powinniśmy szczycić się 
tym, iż większość uczniów zwiedziła Muzeum Sił Powietrznych, natomiast słaby jest udział dzieci 
w imprezach turystycznych. 
Z przedstawionej informacji wynika, że nie ma w ogóle współpracy z Miejskim Domem Kultury  
co nie jest prawdą, ponieważ dzieci biorą udział w konkursach. 
Informacje dotyczące wyników spartakiady powinny być dokładniejsze, aby była widoczna praca  
w tym zakresie. 
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Jeżeli chodzi o bazę obiektów sportowych, powinny odpowiadać normom. Zaproponował 
stworzenie z jednej z sal gimnastycznych, sali widowiskowo-sportowej dla miasta. 
Radny chciałby zachęcić uczniów i rodziców do uczestnictwa w zawodach sportowych  
i uroczystościach patriotycznych, co byłoby wyrazem postawy mieszkańców.  

Radny Witold Kleczkowski – zwrócił uwagę, że Przewodnicząca KOKiKF słusznie zauważała,  
że coraz więcej dzieci w naszych szkołach ma wystawione różnego rodzaju orzeczenia i opinie 
dotyczące dysfunkcji. W związku z powyższym zaapelował do KOKiKF, do Burmistrza  
i dyrektorów szkół o rozpoczęcie działań zmierzających do wpłynięcia na naszych 
parlamentarzystów i osoby odpowiedzialne za kształtowanie subwencji, aby pomyśleli nad 
zmianami dotyczącymi możliwości wzrostu subwencji. Subwencja na jednego ucznia nie zmienia 
się, miasto boryka się z większym ciężarem utrzymania placówek oświatowych. 
Odnośnie Szkoły Podstawowej nr 6, gdzie jest 5 oddziałów, rozumie, że łączenie w klasach 
młodszych jest dopuszczalne. Zapytał, czy w klasach starszych można połączyć klasę „V” z klasą 
„VI”, czy może już jest połączona. Zdaniem radnego niedługo dzieci w tej szkole będzie tak mało, 
że będzie to prawie nauczanie indywidualne. Następnie zapytał o demografię na osiedlu Stawy,  
czy przybywa rodzin z dziećmi w wieku szkolnym, czy jednak tendencja jest spadkowa.   

Burmistrz – udzielił odpowiedzi na pytania.  
Dla Radnego K. Karbowskiego: 
� Wszystkie zgłoszone różnego rodzaju postulaty, typu termomodernizacja obiektów 

oświatowych lub rozbudowa obiektów sportowych niestety wymagają nakładów finansowych, 
więc postulaty dotyczące np. hali widowiskowej i stadionu nie mogą być w pełni zrealizowane. 
Oprócz oświaty Miasto zajmuje się wieloma innymi dziedzinami. Budżet jest ograniczony, 
natomiast zgłoszone wnioski do budżetu nie dotyczyły oświaty, ani poprawy infrastruktury 
oświatowej.  

� Odnośnie braku informacji o zdrowiu, wyjaśnił, że nie jest to informacja o zdrowiu uczniów, 
tylko o realizacji zadań oświatowych i takie informacje państwu przekazujemy, stąd nacisk na 
osiągane wyniki i bazę dydaktyczną. Co do informacji o stanie zdrowia, jest coraz trudniej takie 
informacje uzyskać i publikować, bo mieliśmy w tym roku wniosek rodzica o odszkodowanie  
z tytułu zbadania dziecku stanu uzębienia. Niektóre informacje są chronione, więc nie możemy 
ich pozyskać.  

� Cały czas mówimy o tym, aby uczestniczyć w różnego rodzaju uroczystościach patriotycznych. 
Z opinii osób z zewnątrz wynika, że jest dobrze, bo są delegacje ze szkół i poczty sztandarowe 
na uroczystościach. Uczestnictwo w takich uroczystościach jest najlepszą okazją do 
wychowywania pod względem patriotyzmu i poznawania historii. 

Dla Radnego W. Kleczkowskiego: 
� Popiera apel do władz parlamentarnych, dlatego przy okazji spotkań będziemy takie postulaty 

zgłaszać. Zgłaszamy postulaty gdzie się da, ale państwo ogranicza nakłady. Środki 
przeznaczane na oświatę można byłoby przeznaczyć na inne cele, gdyby państwo przejęło  
to zadanie. 

� Jeśli chodzi o łączenie oddziałów, w tej chwili są łączone klasy I-III. Co będzie dalej na dzień 
dzisiejszy nie jestem w stanie odpowiedzieć. Natomiast stan liczby ludności na os. Stawy 
ustabilizował się. Możemy przedstawić dokładne dane co do liczby dzieci w poszczególnych 
rocznikach, lecz nie do końca oddaje to stan szkoły, ponieważ na dzień dzisiejszy ok. 50% 
dzieci jest spoza Dęblina. Działanie dyrekcji szło w kierunku aby pozyskiwać te dzieci. 

Przewodniczący Rady Miasta – uważa, że materiał będzie analizowany na spotkaniu  
z dyrektorami szkół. 42% budżetu Miasta przeznaczona jest na oświatę. Baza lokalowa i sportowa 
poprawia się. Zawsze może być lepiej, powinniśmy dążyć do możliwie najwyższych osiągnięć.  

Po zakończeniu dyskusji przystąpiono do głosowania informacji o stanie realizacji zadań 
oświatowych w Mieście Dęblin za rok szkolny 2012/2013.  
W głosowaniu brało udział 14 radnych. „Za” przyjęciem informacji było 14 głosów (jednogłośnie). 
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Po przerwie prowadzenie sesji przejął Wiceprzewodniczący Rady – Waldemar Chochowski. 
 
Ad. pkt 6. 
Informacja dotycząca podatku rolnego na 2014 r. 

Burmistrz – przedstawił informację (stanowi załącznik) i powiedział, że zgodnie z Komunikatem 
Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego z dnia 18 października 2013 r. średnia cena skupu żyta 
będąca podstawą do ustalenia podatku rolnego na rok podatkowy 2014 została określona  
na podstawie 11 kwartałów poprzedzających kwartał poprzedzający rok podatkowy 2014 i wynosi 
69,28 zł za 1dt. W związku z powyższym, że jest to kwota niższa niż obowiązująca w mieście 
Dęblin w roku 2013, która wynosiła 70 zł (kwota ta była obniżona przez Radę Miasta z kwoty 
75,86 za jeden kwintal) i służyła do obliczenia podatku rolnego w 2013 roku, nie istnieje zatem 
potrzeba obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej do obliczania podatku rolnego na 2014 
rok. W związku z powyższym nie przedstawiamy projektu uchwały tylko informację. Jeśli Rada 
Miasta nie podejmie inicjatywy w zakresie obniżenia ceny skupu żyta, to cena pozostanie  
na poziomie 69,28 zł za 1 dt. 
 
Informacja została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję Gospodarki Przestrzennej i Budżetu. 
 
Wobec braku dyskusji przystąpiono do głosowania informacji dotyczącej podatku rolnego  
na 2014 r. W głosowaniu brało udział 12 radnych. „Za” przyjęciem informacji było 12 głosów 
(jednogłośnie). 
 
Ad. pkt 7a. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku  
od nieruchomości obowiązujących na obszarze miasta Dęblin. 

Burmistrz – przedstawił projekt uchwały (stanowi załącznik) i powiedział, że uchwalone stawki 
podatku od nieruchomości będą obowiązywały od 1 stycznia 2014 r. Do określenia stawek podatku 
upoważniona jest Rada Miasta. Projekt zakłada nieznaczny wzrost stawek podatkowych, tj. od 1% 
do 4,5 % poszczególnych stawek podatku od nieruchomości. Wielkość kwotowa wzrostu stawki 
wynosi od 0,01 zł do 0,20 zł. 

Poszczególne roczne stawki podatku od nieruchomości na obszarze miasta Dęblin wyglądałyby 
następująco: 
1) od gruntów:  

a) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej, bez względu na sposób 
zakwalifikowania w ewidencji gruntów i budynków – 0,70 zł od 1 m2 powierzchni  
(stawka maksymalna - 0,89 zł , stawka w 2013 r. - 0,67 zł) - wzrost stawki o 4,5%; 

b) pod jeziorami, zajętych na zbiorniki wodne retencyjne lub elektrowni wodnych – 4,56 zł  
od 1 ha powierzchni 
(stawka maksymalna - 4,56 zł, stawka w 2013 r. - 4,51 zł)- wzrost stawki o 1,1%; 

c) pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku 
publicznego przez organizacje pożytku publicznego – 0,31 zł od 1 m2 powierzchni  
(stawka maksymalna - 0,46  zł, stawka w 2013 r. - 0,30 zł ) - wzrost stawki o 3,3%;      

2) od budynków lub ich części: 
a) mieszkalnych – 0,60 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej 

(stawka maksymalna - 0,74 zł, stawka w 2013 r. - 0,58 zł) - wzrost stawki o 3,4%; 
b) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od budynków mieszkalnych lub 

ich części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej – 20,00 zł od 1 m2 
powierzchni użytkowej 
(stawka maksymalna - 23,03 zł, stawka w 2013  r. - 19,80  zł) - wzrost stawki o 1,0%; 

c) zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotu kwalifikowanym 
materiałem siewnym – 10,75 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej 
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(stawka maksymalna - 10,75 zł, stawka w 2013  r. - 10,65  zł) - wzrost stawki o 0,9%; 
d) związanych z udzielaniem świadczeń zdrowotnych w rozumieniu przepisów o działalności 

leczniczej, zajętych przez podmioty udzielające tych świadczeń – 4,68 zł od 1 m2 
powierzchni użytkowej 
(stawka maksymalna - 4,68 zł,  stawka w 2013 r. - 4,63 zł) - wzrost stawki o 1,1%; 

e) pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku 
publicznego – 6,40 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej 
(stawka maksymalna - 7,73 zł, stawka w 2013 r. – 6,30 zł) - wzrost stawki o 1,6%; 

3) od budowli – 2% ich wartości ( max. 2% ich wartości). 
 
Stawki na 2014 rok stanowią odpowiednio następujący procent stawek maksymalnych określonych 
ustawą: 
− stawka gruntów związanych z działalnością gospodarczą - 79% stawki maksymalnej 
− stawka gruntów pozostałych     - 67% stawki maksymalnej 
− stawka budynków mieszkalnych     - 81% stawki maksymalnej 
− stawka budynków związanych z prowadzeniem 

działalności gospodarczej     - 87% stawki maksymalnej 
− stawka budynków pozostałych (dotyczy ona budynków 

gospodarczych, garaży)      - 83 % stawki maksymalnej  
 
Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki Przestrzennej  
i Budżetu. 
 
Wobec braku dyskusji przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  
W głosowaniu brało udział 11 radnych. „Za” projektem uchwały było 10 głosów, przy 1 głosie 
„przeciw”. 
Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr  LI/280/2013 w sprawie określenia wysokości stawek podatku  
od nieruchomości obowiązujących na obszarze miasta Dęblin. Uchwała stanowi załącznik  
do protokołu. 
 
Ad. pkt 7b. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości rocznych stawek podatku  
od środków transportowych na rok 2014. 

Burmistrz – przedstawił projekt uchwały (stanowi załącznik) i powiedział, że jest to jeden  
z najbardziej skomplikowanych podatków ze względu na liczbę stawek za poszczególne rodzaje 
pojazdów. Projekt zakłada wzrost stawek za konkretne rodzaje pojazdów we wszystkich 
przypadkach o 1% w stosunku do 2013 roku z zaokrągleniem do 5 zł. Kwotowo wzrost roczny 
wyniósłby od 10 zł do 25 zł. Proponowane stawki mieszczą się w obowiązujących granicach  
i uwzględniają podział na poszczególne kategorie pojazdów ustalony w ustawie. 
 
Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki Przestrzennej  
i Budżetu. 
 
Wobec braku dyskusji przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  
W głosowaniu brało udział 11 radnych. „Za” projektem uchwały było 10 głosów, przy 1 głosie 
„przeciw”. 
Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr  LI/281/2013 w sprawie określenia wysokości rocznych stawek 
podatku od środków transportowych na rok 2014. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad. pkt 7c. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej 
Miasta Dęblin na 2013 rok. 

Skarbnik Miasta - Kinga Barańska – przedstawiła projekt uchwały (stanowi załącznik)  
i poinformowała, że w projekcie uchwały proponuje się zmiany zmniejszające i zwiększające 
budżet na podstawie wewnętrznych decyzji i potrzeb oraz: 
1. Na podstawie decyzji Burmistrza Miasta Dęblin, zwiększono budżet po stronie dochodów  

i wydatków o kwotę 25 000 zł w dziale – Dochody od osób prawnych, od osób fizycznych (…), 
w rozdziale – Wpływy z innych opłat stanowiących dochody j.s.t. (…), wpływy z opłat  
za zezwolenia na sprzedaż alkoholu do kwoty 315 000 zł (dochody) oraz w dziale – Ochrona 
zdrowia, w rozdziale – Przeciwdziałanie alkoholizmowi (wydatki), ze względu na większe niż 
planowano wykonanie dochodów z tego tytułu. 

2. Z inicjatywy Burmistrza Miasta Dęblin proponuje się dokonanie następujących zmian po stronie 
dochodów i wydatków budżetowych: 
− dokonać przeniesienia środków po stronie dochodów budżetowych między rozdziałami i 

paragrafami nie powodujące zmniejszenia i zwiększenia budżetu miasta na kwotę 13 620 zł; 
− zmniejszyć środki po stronie wydatków budżetowych: 

• w dziale – Transport i łączność, w rozdziale – Drogi publiczne powiatowe, pomoc 
finansowa dla Powiatu Ryckiego - Przebudowa drogi powiatowej Nr 1438L –  
ul. Kościuszki oraz ul. Partyzantów i Stawska w Dęblinie o kwotę 20 000 zł do kwoty 
90 000 zł, w wyniku oszczędności poprzetargowych, 

• w dziale – Różne rozliczenia, w rozdziale – Rezerwy ogólne o kwotę 50 000 zł, 
• w dziale – Oświata i wychowanie, w rozdziale Przedszkola, w MP 3 o kwotę 25 000 zł, 

w wyniku oszczędności w gospodarowaniu środkami; 
• w dziale – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska, w rozdziale – Pozostała 

działalność, zadanie inwestycyjne - Modernizacja i rozbudowa systemu odprowadzania 
ścieków oraz zaopatrzenia w wodę na terenie aglomeracji Dęblin o kwotę 210 000 zł  
do kwoty 1 661 719 zł, z powodu przesunięcia wykonania części tego zadania na rok 
następny, w oparciu o harmonogram prac zatwierdzony przez WFOSiGW w Lublinie; 

− zwiększyć środki po stronie wydatków budżetowych: 
• w dziale – Transport i łączność, w rozdziale – Drogi publiczne gminne o kwotę  

20 000 zł, z przeznaczeniem na bieżące utrzymanie dróg, 
• w dziale – Gospodarka mieszkaniowa, w rozdziale – Gospodarka gruntami  

i nieruchomościami o kwotę 80 000 zł, z przeznaczeniem na wykup terenów pod drogi 
przy ul. Okrzei, 

• w dziale – Działalność usługowa, w rozdziale – Cmentarze o kwotę 10 000 zł,  
z przeznaczeniem na bieżące utrzymanie cmentarza komunalnego, w tym wykonanie 
grobowców, 

• w dziale – Administracja publiczna, w rozdziale – Urzędy miast o kwotę 30 000 zł,  
ze względu na wysoki koszt zużycia gazu i energii w budynku, 

• w dziale – Oświata i wychowanie o kwotę 120 000 zł, z przeznaczeniem na wyd. bieżące 
oraz odprawy emerytalne i pieniężne dla pracowników w ZS nr 4, ZSO i MP nr 1, 

• w dziale – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska, w rozdziale – Oświetlenie ulic, 
placów i dróg o kwotę 30 000 zł, z przeznaczeniem na zakup energii dla oświetlenia 
drogowego, ze względu na wzrost kosztów związany z większym zakresem działania, 

• w dziale – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego, w rozdziale – Domy i ośrodki 
kultury o kwotę 15 000 zł, z przeznaczeniem dla MDK w Dęblinie na wydatki bieżące 
związane z zapłatą zaliczek dla wykonawców koncertów w 2014 roku oraz pokrycie 
kosztów zakupu opału; 

− dokonać przeniesienia środków po stronie wydatków budżetowych między działami, 
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rozdziałami i paragrafami nie powodujące zmniejszenia i zwiększenia budżetu miasta  
na kwotę 176 047 zł; 

− dokonać zmian w załączniku Nr 7 - Plan dochodów i wydatków wydzielonych rachunków 
dochodów jednostek oświatowych, na podstawie pisma ZS nr 3. 

 
AUTOPOPRAWKA: 

W projekcie uchwały proponuje się wprowadzenie następujących zmian: 
1. Na podstawie decyzji budżetowej Wojewody Lubelskiego, zwiększyć budżet po stronie 

dochodów i wydatków o kwotę 19 000 zł w dziale – Pomoc społeczna, w rozdziale – Pozostała 
działalność. Jest to dotacja z rezerwy celowej przeznaczona na pomoc finansową realizowaną 
na podstawie rządowego programu wspierania osób uprawnionych do świadczenia 
pielęgnacyjnego ustanowionego uchwałą Rady Ministrów z 26.03.2013 r. 

2. Na podstawie decyzji budżetowej Wojewody Lubelskiego, zwiększyć budżet po stronie 
dochodów i wydatków o kwotę 57 170 zł w dziale – Edukacyjna opieka wychowawcza,  
w rozdziale – Pomoc materialna dla uczniów. Jest to dotacja z rezerwy celowej przeznaczona  
na dofinansowanie świadczeń pomocy materialnej dla uczniów o charakterze socjalnym, 
zgodnie z ustawą o systemie oświaty oraz o kwotę 11 598 zł w tym samym dziale i rozdziale. 
Jest to dotacja z rezerwy celowej przeznaczona na dofinansowanie zakupu podręczników  
i materiałów dydaktycznych dla uczniów w ramach Rządowego programu pomocy uczniom  
w 2013 r. – „Wyprawka szkolna”, w tym dla ZS nr 3 – 1 655 zł, ZSO – 3 823 zł, UM – 6 120 zł. 

3. Na podstawie decyzji budżetowej Wojewody Lubelskiego, zwiększyć budżet po stronie 
dochodów i wydatków w dziale – Pomoc społeczna o kwotę 219 202 zł, w rozdziałach: 
− Zasiłki i pomoc w naturze (…) o kwotę 86 718 zł. Jest to dotacja z rezerwy celowej 

przeznaczona na dofinansowanie wypłat zasiłków okresowych w części gwarantowanej  
z budżetu państwa, 

− Ośrodki pomocy społecznej o kwotę 15 500 zł. Jest to dotacja z rezerwy celowej 
przeznaczona na wypłatę dodatków w wysokości 250 zł miesięcznie na pracownika 
socjalnego zatrudnionego w pełnym wymiarze czasu pracy, realizującego pracę socjalną  
w środowisku w roku 2013, 

− Składki na ubezpieczenia zdrowotne (…) o kwotę 8 670 zł. Jest to dotacja z rezerwy celowej 
przeznaczona na dofinansowanie opłacania składek na ubezpieczenie zdrowotne, 

− Zasiłki stałe o kwotę 108 314 zł. Jest to dotacja z rezerwy celowej przeznaczona  
na dofinansowanie wypłat zasiłków stałych. 

4. Na podstawie decyzji budżetowej Wojewody Lubelskiego, zwiększyć budżet po stronie 
dochodów i wydatków o kwotę 864 zł w dziale – Rolnictwo i łowiectwo. Są to środki 
pochodzące z rezerwy celowej budżetu państwa, związane z realizacją ustawy o zwrocie 
podatku akcyzowego zawartego w cenie oleju napędowego wykorzystywanego do produkcji 
rolnej przez producentów rolnych oraz na pokrycie kosztów postępowania w sprawie zwrotu 
poniesionych przez gminy. 

5. Na podstawie decyzji budżetowej Wojewody Lubelskiego, zwiększyć budżet po stronie 
dochodów i wydatków o kwotę 4 288 zł w dziale – Administracja publiczna, w rozdziale – 
Urzędy wojewódzkie. Są to środki pochodzące z rezerwy celowej budżetu państwa,  
z przeznaczeniem na uzupełnienie wydatków na ubezpieczenie społeczne pracowników. 

6. Z inicjatywy Burmistrza Miasta Dęblin proponuje się dokonanie przesunięcia środków  
po stronie wydatków budżetowych: 
− zmniejszyć środki po stronie wydatków budżetowych: 

� w dziale – Różne rozliczenia, w rozdziale – Rezerwy ogólne o kwotę 17 293 zł do kwoty 
36 224 zł, 

− zwiększyć środki po stronie wydatków budżetowych: 
� w dziale – Edukacyjna Opieka Wychowawcza, w rozdziale – Pomoc materialna dla 

uczniów o kwotę 14 293 zł. Jest to wkład własny miasta do wypłaty stypendiów 
socjalnych, dofinansowanych częściowo z budżetu państwa. 
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� w dziale – Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa, w rozdziale – 
Komendy Powiatowe Państwowej Straży Pożarnej w Rykach o kwotę 3 000 zł  
na dofinansowanie do zakupu skokochronu ratowniczego. 

7. Kwotę przeniesienia środków po stronie wydatków budżetowych między działami, rozdziałami 
i paragrafami nie powodującą zmniejszenia i zwiększenia budżetu miasta zmienić na kwotę  
176 447 zł. 

Projekt uchwały wraz z autopoprawką został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki 
Przestrzennej i Budżetu. 

Wobec braku dyskusji przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  
W głosowaniu brało udział 13 radnych. „Za” projektem uchwały było 13 głosów (jednogłośnie). 
Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr  LI/282/2013 w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale 
budżetowej Miasta Dęblin na 2013 rok. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. pkt 7d. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zabezpieczenia w budżecie Miasta Dęblin na lata 
2014 – 2015 środków finansowych na realizację projektu pt. „ Marka Lotniczy D ęblin 
narzędziem promocji gospodarczej miasta i regionu”. 

Burmistrz – przedstawił projekt uchwały (stanowi załącznik) i poinformował, że Lubelska Agencja 
Wspierania Przedsiębiorczości ogłosiła konkurs w ramach Działania 2.4. B Marketing gospodarczy 
Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Lubelskiego 2007 – 2013, w ramach którego 
można finansować również promocję samorządów poprzez: 
− organizację kampanii promocyjnych, mających na celu stworzenie i promocję marki regionu 

oraz marek lokalnych i promocję województwa w kraju i za granicą, 
− stworzenie i rozwój regionalnych oraz lokalnych systemów obsługi inwestora, 
− wspieranie tworzenia inkubatorów umożliwiających wzmacnianie powiązań dla przedsięwzięć 

regionalnych. 
Termin składania ofert upływa 13 listopada br. Projekt „Marka Lotniczy Dęblin narzędziem 
promocji gospodarczej miasta i regionu” stanowi odpowiedź Miasta Dęblin na ww. konkurs. 
Jednym z załączników, niezbędnych do złożenia razem z wnioskiem aplikacyjnym, jest kopia 
uchwały intencyjnej w sprawie zabezpieczenia w budżecie Miasta Dęblin środków finansowych na 
realizację projektu. 
Chcielibyśmy realizować projekt o wartości 750 000 zł. Wkład własny wynosiłby 112 500 zł, 85% 
jest dofinansowane ze środków unijnych, czyli Regionalnego Programu Operacyjnego 
Województwa Lubelskiego 2007 – 2013.  
 
Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki Przestrzennej  
i Budżetu. 
 
W dyskusji głos zabrali: 
Radna Beata Amarowicz – powiedziała, że ma pozytywne zdanie na temat przystąpienia Miasta 
do tego projektu, ale wiąże się z tym prośba. Zgłosiła uwagę, że skoro Dęblin jako miasto lotnicze 
ma nas promować, to na tablicy informacyjnej przy alei gwiazd przed Pomnikiem Bohaterskim 
Lotnikom Dęblińskiej Szkoły Orląt nie powinna być umieszczona w prawym górnym rogu reklama 
zakładu pogrzebowego. Mieszkańcom się to nie podoba, w związku z tym radna poprosiła o zmianę 
na tablicy.  
Burmistrz  – w odpowiedzi wyjaśnił, że prośba powinna być zgłoszona w wolnych wnioskach, 
ponieważ nie dotyczy projektu uchwały.  
Zwrócimy na to uwagę, zdarzają się takie lapsusy. 

Następnie przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  
W głosowaniu brało udział 13 radnych. „Za” projektem uchwały było 13 głosów (jednogłośnie). 
Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr  LI/283/2013 w sprawie zabezpieczenia w budżecie Miasta 
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Dęblin na lata 2014 – 2015 środków finansowych na realizację projektu pt. „ Marka Lotniczy 
Dęblin narzędziem promocji gospodarczej miasta i regionu”. Uchwała stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
Ad. pkt 7e. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty w opłacie 
z tytułu przekształcenia prawa użytkowania wieczystego w prawo własności. 

Naczelnik Wydziału Gospodarki Mieniem Komunalnym - Krzysztof Kuropatwa – przedstawił 
projekt uchwały (stanowi załącznik) i poinformował, że właściciel lokalu mieszkalnego nr 2 
położonego w Dęblinie przy ul. Dworcowej 19 wraz z przynależną częścią wspólną w budynku 
oraz w działce gruntu nr 2363/14 w użytkowaniu wieczystym, wystąpił z wnioskiem do Burmistrza 
Miasta Dęblin o przekształcenie prawa użytkowania wieczystego przynależnego do lokalu 
mieszkalnego udziału w prawo własności wraz z udzieleniem 50% bonifikaty od ustalonej opłaty  
z tytułu przekształcenia. 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki Przestrzennej  
i Budżetu. 

Wobec braku dyskusji przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  
W głosowaniu brało udział 13 radnych. „Za” projektem uchwały było 13 głosów (jednogłośnie). 
Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr  LI/284/2013 w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty 
w opłacie z tytułu przekształcenia prawa użytkowania wieczystego w prawo własności. Uchwała 
stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. pkt 7f. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie działek gruntu pod 
drogi w obrębie Dęblin. 

Naczelnik Wydziału GMK - Krzysztof Kuropatwa – przedstawił projekt uchwały (stanowi 
załącznik) i poinformował, że jest to kontynuacja działań podjętych wcześniej  
zmierzających do odpłatnego pozyskania gruntów, stanowiących własność Skarbu Państwa Agencji 
Nieruchomości Rolnych. Dla działek nr 3742 i nr 3829 wydana została decyzja ostateczna 
Burmistrza Miasta Dęblin o ustaleniu lokalizacji inwestycji celu publicznego polegającej  
na budowie drogi gminnej ze zjazdami. Realizacja projektowanej drogi gminnej uzależniona jest 
między innymi od wdrożenia postępowania do zakupu działek nr 3742 i nr 3829 przez Miasto 
Dęblin. 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki Przestrzennej  
i Budżetu. 

Wobec braku dyskusji przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  
W głosowaniu brało udział 13 radnych. „Za” projektem uchwały było 13 głosów (jednogłośnie). 
Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr  LI/285/2013 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie działek 
gruntu pod drogi w obrębie Dęblin. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. pkt 7g. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie niezabudowanej 
działki nr 1746 położonej przy ulicy Pułaskiego. 

Naczelnik Wydziału GMK - K. Kuropatwa – przedstawił projekt uchwały (stanowi załącznik)  
i poinformował, że projekt został przygotowany w związku z wnioskiem złożonym przez 
właściciela działki nr 1746, której powierzchnia wynosi 0,0084 ha. Zgodnie z miejscowym planem 
zagospodarowania przestrzennego osiedla Pułaskiego cz. II w Dęblinie, działka nr 1746 jest 
położona na terenie oznaczonym symbolem 025KD i 043KX – droga publiczna i ciąg pieszo-
jezdny. 
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Mając na uwadze, iż Miasto Dęblin posiada w zasobie gminy działki sąsiednie nr 1736/2, nr 1745  
i nr 1748 oraz dalszą realizację planu zagospodarowania przestrzennego, zachodzi potrzeba wykupu 
niezabudowanej działki nr 1746 do zasobu Miasta Dęblin. 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki Przestrzennej  
i Budżetu. 

Wobec braku dyskusji przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  
W głosowaniu brało udział 13 radnych. „Za” projektem uchwały było 13 głosów (jednogłośnie). 
Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr  LI/286/2013 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie 
niezabudowanej działki nr 1746 położonej przy ulicy Pułaskiego. Uchwała stanowi załącznik  
do protokołu. 
 
Ad. pkt 7h. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie prawa użytkowania 
wieczystego działki nr 4298/2 położonej w Dęblinie przy ulicy Dworcowej wraz z prawem 
własności zabudowy. 

Burmistrz – przedstawił projekt uchwały (stanowi załącznik) i poinformował, że projekt dotyczy 
sprawy, którą Rada Miasta zajmowała się na sesji w dniu 11 kwietnia 2013 r. odnośnie przejęcia 
przez Miasto nieruchomości przy ul. Dworcowej zabudowanej budynkiem po Domu Kultury 
Kolejarza.  
W pierwotnej wersji PKP wystąpiło do Miasta z informacją o możliwości nieodpłatnego 
przekazania nieruchomości. W uchwale Rady Miasta Dęblin były wymienione konkretne budynki, 
których przejęcie miało nastąpić, w związku z czym PKP poprosiło o zmianę uchwały i wpisanie 
tylko „z prawem własności zabudowy”. Następnie PKP wystąpiło z pismem, iż nieodpłatnie mogą 
przekazać tę nieruchomość wyłącznie z przeznaczeniem na cele publiczne, argumentując  
to przepisem art. 39 ust. 4 ustawy o komercjalizacji, restrukturyzacji i prywatyzacji 
przedsiębiorstwa państwowego „Polskie Koleje Państwowe”, który brzmi: ”Mienie, którego 
zagospodarowanie, na zasadach określonych w ust. 1 i ust. 2 nie jest możliwe, a względy 
ekonomiczne nie uzasadniają jego utrzymania, może zostać zlikwidowane lub przekazane 
nieodpłatnie Skarbowi Państwa, jednostkom samorządu terytorialnego lub państwowym 
jednostkom organizacyjnym”.  
Ze wskazanej ustawy nie wynika zastrzeżenie, że przekazanie ma być na cel publiczny, dlatego 
projekt uchwały w § 1 jest dwuwariantowy. I wariant – z pozostawieniem wniosku o przekazanie 
nieodpłatne bez określania celu publicznego i II wariant – z deklaracją przeznaczenia na cel 
publiczny. 
Nie do końca wiadomo, na jaki cel publiczny realizowany przez gminę ten budynek mógłby być 
przeznaczony, ponieważ nie ma możliwości jego rozbudowy.  
Burmistrz zaproponował przyjęcie uchwały w I wersji §1 i podjęcie próby negocjacji nieodpłatnego 
przekazania bez określania celu przeznaczenia. 
 
Projekt uchwały w wersji I §1 został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki 
Przestrzennej i Budżetu. 

Wobec braku dyskusji przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  
W głosowaniu brało udział 13 radnych. „Za” projektem uchwały w I wersji §1 było 13 głosów 
(jednogłośnie). Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr  LI/287/2013 w sprawie wyrażenia zgody  
na nabycie prawa użytkowania wieczystego działki nr 4298/2 położonej w Dęblinie przy ulicy 
Dworcowej wraz z prawem własności zabudowy. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad. pkt 7i. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy 
działki oznaczonej nr 760/4 o pow. 0,0431 ha położonej w Dęblinie przy ulicy Zyndrama  
z Maszkowic. 

Naczelnik Wydziału GMK - K. Kuropatwa – przedstawił projekt uchwały (stanowi załącznik)  
i poinformował, że w związku ze złożonym wnioskiem o dzierżawę działki nr 760/4 stanowiącej 
własność Miasta Dęblin, przekraczającym okres trzyletni, Rada Miasta musi podjąć stosowną 
uchwałę, żeby umowa dzierżawy z osobą zainteresowaną została przez Burmistrza zawarta. 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki Przestrzennej  
i Budżetu. 

Wobec braku dyskusji przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  
W głosowaniu brało udział 13 radnych. „Za” projektem uchwały było 13 głosów (jednogłośnie). 
Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr  LI/288/2013 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy 
dzierżawy działki oznaczonej nr 760/4 o pow. 0,0431 ha położonej w Dęblinie przy ulicy Zyndrama 
z Maszkowic. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. pkt 7j. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia woli przystąpienia do opracowania  
i wdrażania Planu gospodarki niskoemisyjnej dla Miasta Dęblin. 

Burmistrz – przedstawił projekt uchwały (stanowi załącznik) i poinformował, że projekt jest 
odpowiedzią na konkurs ogłoszony przez Narodowy Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej w zakresie możliwości sfinansowania wykonania planów gospodarki niskoemisyjnej dla 
jednostek samorządu terytorialnego. Istotą Planu gospodarki niskoemisyjnej jest zapewnienie 
korzyści ekonomicznych, społecznych i środowiskowych, zgodnie z zasadą zrównoważonego 
rozwoju, płynących z działań zmniejszających emisje gazów cieplarnianych, osiąganych  
m.in. poprzez wzrost innowacyjności i wdrożenie nowych technologii. Na pewno będzie  
on wymagany do projektów termomodernizacyjnych lub na przykład w Regionalnym Programie 
Operacyjnym na ścieżki rowerowe, które będą ujęte w programie przeciwdziałania 
zanieczyszczeniu powietrza. Chcielibyśmy złożyć wniosek o dofinansowanie. W tym przypadku nie 
wymaga się zabezpieczenia środków finansowych, wystarczy sama wola Rady Miasta  
o przystąpieniu do opracowania takiego planu.    

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki Przestrzennej  
i Budżetu. 

Wobec braku dyskusji przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  
W głosowaniu brało udział 13 radnych. „Za” projektem uchwały było 13 głosów (jednogłośnie). 
Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr  LI/289/2013 w sprawie wyrażenia woli przystąpienia  
do opracowania i wdrażania Planu gospodarki niskoemisyjnej dla Miasta Dęblin. Uchwała stanowi 
załącznik do protokołu. 
 
Ad. pkt 8.  
Informacja Przewodniczącego Rady Miasta i Burmistrza Miasta w zakresie złożonych 
oświadczeń majątkowych. 
 
Przewodniczący Rady przedstawił informację (stanowi załącznik) oraz powiedział, że wszyscy 
radni Rady Miasta Dęblin zobowiązani do złożenia oświadczeń majątkowych, złożyli je w terminie 
– to jest do dnia 30 kwietnia 2013 roku.  
Najczęściej pojawiające się błędy przy składaniu oświadczeń majątkowych to: błędne wskazanie 
położenia nieruchomości lub brak dokładnego położenia nieruchomości, brak numeru domu; nie 
podawano wartości domu; nie wykazywano kredytu, pożyczki; nie wykazywano w jakich bankach  
i w związku z jakim zdarzeniem zaciągnięto kredyty; nie wykazywano samochodu; nie podawano 
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miejscowości i daty urodzenia; nie podawano miejsca zatrudnienia, stanowiska lub pełnionej 
funkcji. Występowały błędy w zeznaniu podatkowym PIT-37 i PIT-36 z tytułu zaliczek pobranych 
przez płatnika oraz składek na ubezpieczenie zdrowotne. 

W związku ze stwierdzonymi błędami, które wystąpiły w zeznaniach podatkowych wzywano 
podatków do złożenia korekty zeznania.  

Natomiast w związku ze stwierdzonymi nieprawidłowościami w oświadczeniach majątkowych, 
osoby je składające zostały pouczone o obowiązku dokładnego ich wypełniania. 
 
Burmistrz przedstawił informację (stanowi załącznik) i wyjaśnił, że 29 osób zobowiązanych  
do złożenia oświadczeń majątkowych na ręce Burmistrza Miasta, złożyły oświadczenia w terminie, 
w tym: Zastępca Burmistrz Miasta, Sekretarz Miasta, Skarbnik Miasta, dyrektorzy gminnych 
placówek organizacyjnych, placówek kultury, placówek oświatowych, dyrektor SPZOZ Dęblin, 
pracownicy Urzędu Miasta, którzy wydają decyzje administracyjne z upoważnienia Burmistrza 
Miasta, kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej, kierownik Warsztatów Terapii Zajęciowej, Prezes 
Miejskiego Zakładu Gospodarki Komunalnej oraz członkowie Rady Nadzorczej MZGK. 
W trakcie roku 2013, w związku z końcem kadencji oraz powołaniem na stanowisko, dodatkowe 
oświadczeni majątkowe złożyli: dyrektor Szkoły Podstawowej nr 2, dyrektor Miejskiego 
Przedszkola nr 1 oraz dyrektor Miejskiego Żłobka, czyli jednostki która powstała w trakcie 
obecnego roku budżetowego.  
Po analizie Urzędu Skarbowego były uwagi odnośnie: niedokładnego podania lub brak podania 
miejsca położenia nieruchomości, w dwóch przypadkach nie wykazano przychodu z gospodarstwa 
rolnego, w 4 przypadkach nie wskazano jaki bank nie udzielił kredytu, w 3 przypadkach była 
niekompletna kopia zeznania podatkowego PIT-37. W związku z nieprawidłowościami  
w oświadczeniach majątkowych, osoby zostały pouczone o obowiązku dokładnego wypełniania 
oświadczeń w latach następnych, natomiast uchybienia nie skutkowały wszczęciem postępowania 
administracyjnego przez Urząd Skarbowy w Rykach.  
 
Ad. pkt 9.  
Odpowiedzi na zapytania, interpelacje i wnioski. 

Burmistrz Miasta - Stanisław Włodarczyk udzielił odpowiedzi na zapytania i wnioski: 
� dla radnego Witolda Zamojskiego: 

− czy będą prace remontowe na drogach miasta, między innymi na ul. Stawskiej – ulica 
Stawska jest drogą powiatową – przekażemy wniosek do Zarządu Dróg Powiatowych. 

� dla radnego Krzysztofa Karbowskiego: 
− polityka rowerowa i komunikacja publiczna – są to wnioski do przyszłorocznego budżetu 

lub nawet w szerszym zakresie - do strategii rozwoju miasta na przyszłe lata. Jeżeli chodzi  
o dofinansowanie ze środków unijnych, sprawa jest dyskusyjna. Nie jest prawdą, że na ten 
cel są środki unijne bez ograniczeń. Na wsparcie rozwoju komunikacji publicznej mogą 
liczyć miasta powyżej 30 tysięcy mieszkańców. Staramy się tą politykę prowadzić, 
praktycznie we wszystkich nowo realizowanych ciągach drogowych, na przelotowych 
drogach, np. ul. Warszawskiej, ul. Lipowej przewidywaliśmy ścieżki rowerowe. W związku 
z modernizacją ciągu drogi nr 801 ścieżka rowerowa na całej długości przebiegu tej drogi 
przez Dęblin również jest zaprojektowana; 

− zjazd z wiaduktu w prawo na ul. Warszawską – za organizację ruchu i postawione znaki 
drogowe odpowiada Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad, która uważa, że ulica 
jest oznakowana prawidłowo, zgodnie z zatwierdzonym projektem organizacji ruchu; 

− żeby Dęblin był bardziej przyjazny kierowcom – wszyscy chcą aby był przyjazny 
kierowcom, rowerzystom i pieszym, tego rodzaju działania prowadzimy. W ramach 
inwestycji, którą obecnie prowadzimy wzrosła ilość miejsc parkingowych, będą 
wymalowane znaki poziome. Jeżeli chodzi o ilość znaków, to muszą one być by 
informować kierowców o pewnym rzeczach i ułatwiać ruch pieszym. Umieszczenie kilku 
znaków na jednym słupku nie jest do końca możliwe do zrealizowania, ponieważ może być 
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niezgodne z przepisami a poza tym różnie bywa z postrzeganiem kierowcy.  Na dzień 
dzisiejszy oznakowanie nie jest skończone; 

− nie usunięte przeszkody w ścieżce rowerowej na ul. Lipowej – ul. Lipowa jest to drogą 
powiatową, problem był zgłaszany wielokrotnie do Zarządu Dróg Powiatowych. Wniosek 
był również zgłaszany w obecności władz powiatu na sesji Rady Miasta w dniu 26 września 
bieżącego roku; 

− uruchomienie oświetlenia w ul. Warszawskiej – na ul. Warszawskiej jest awaria 3 lamp, 
sprawa została zgłoszona do Zakładu Energetycznego i czekamy na naprawę; 

− praca policji w okresie Święta Zmarłych – policja chyba wie, co ma robić. Są akcje podczas 
których zawsze były patrole regulujące ruch wokół cmentarzy, więc w tym roku również tak 
będzie. Policja zawsze prowadzi akcję „znicz”, nie wyręczajmy policji w tym zakresie; 

− wyplewienie chwastów przy Placu Orląt Dęblińskich – żadne zadanie nie zostało ostatecznie 
odebrane. Jeśli chodzi o zieleń umowa określa, że w okresie gwarancji wykonawca jest 
odpowiedzialny za jej utrzymanie. Jeśli trawa nie urośnie lub wygnije wykonawca będzie  
to uzupełniał, proszę się nie martwić, że trawy nie będzie; 

− spowodować wymianę instalacji elektrycznej w Miejskim Domu Kultury – każda jednostka 
ma swój budżet i w jego ramach ma się mieścić. Dyrektor MDK wystąpiła z wnioskiem, aby 
w przyszłorocznym budżecie, w planie jednostki ująć wymianę instalacji elektrycznej  
w budynku Miejskiego Domu Kultury; 

− sprawa usunięcia śmieci z posesji przy ul. Warszawskiej graniczącej z kościołem pw. Piusa 
V Papieża - wystąpimy do właściciela nieruchomości o uporządkowanie terenu.  

� dla radnego Witolda Kleczkowskiego:  
− place zabaw na osiedlach – nie mamy środków w tegorocznym budżecie, więc wniosek 

można traktować jako lobbowanie do przyszłego budżetu. Nie wszystkie szkoły mają place 
zabaw. 

� dla radnego Mariusza Ceglarskiego: 
− przystanek taxi w ramach rewitalizacji centrum miasta – na pewno znajdziemy miejsce  

i zostanie oznakowane dla samochodów osobowych i bagażowych; 
− przystanki przy Zespole Szkół Ogólnokształcących – wymiana przystanków jest zadaniem 

inwestycyjnym, które chcielibyśmy powiązać z remontem dalszej części drogi krajowej  
nr 48 od wiaduktu w stronę cmentarza komunalnego; 

− oczyszczenie ulic Spacerowej i Składowej – odpowiedzi udzielił Prezes Zarządu Miejskiego 
Zakładu Gospodarki Komunalnej Spółka z o.o., że zostanie to wykonane w ramach prac 
poinwestycyjnych. Przy odbiorze były uwagi co do jakości uzupełnienia ubytków 
nawierzchni, więc podjęto decyzję, że te usterki zostaną naprawione w okresie wiosennym. 
Na dzień dzisiejszy wszystkie dziury zostały zaasfaltowane, więc nie ma żadnego 
niebezpieczeństwa. 

 
Burmistrz udzielił odpowiedzi na pytanie, które padło podczas debaty na temat oświaty odnośnie 
demografii na osiedlu Stawy. 
Liczba dzieci na osiedlu Stawy nigdy nie była dwucyfrowa, ale widać stabilizację. 
W 2001 r. – 5 dzieci, 2002 r. – 4 dzieci, 2003 r. – 3 dzieci, 2004 r. – 4 dzieci, 2005 r. – 4 dzieci, 
2006 r. – 4 dzieci, 2007 r. – 7 dzieci, 2008 r. – 4 dzieci, 2009 r. – 2 dzieci, 2010 r. – 6 dzieci, 2011 
r. – 9 dzieci, 2012 r. – 6 dzieci, 2013 r. – 3 dzieci.  
Jeśli przyjmiemy, że te dzieci będą uczęszczać do szkoły w Stawach, to w 2014 r. byłoby 
wszystkich 29 dzieci, w 2015 r. – 27, 2016 r. – 30, 2017 r. – 35, 2018 r. – 37, 2019 r. – 35. 
 
Ad. pkt 10. 
Zatwierdzenie protokołów XLIX i L (IX nadzwyczajnej ) sesji Rady Miasta. 

Ponieważ nie wpłynęły uwagi ani wnioski do protokołów z XLIX i L (IX nadzwyczajnej) sesji 
Rady Miasta przystąpiono do jego zatwierdzenia. 
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W głosowaniu brało udział 14 radnych. „Za” przyjęciem protokołu było 14 głosów (jednogłośnie). 
Rada Miasta przyjęła protokoły z XLIX i L (IX nadzwyczajnej) sesji Rady Miasta. 
 
Ad. pkt 11. 
Zamknięcie sesji. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący RM – Henryk Wiejak  zamknął  
LI sesję.  

Na tym protokół zakończono. 
 
 
 
 
 
 
Protokołowała: 
 
Agnieszka Ostrach 


